
❜❜Fietsen dus. Maar ook veel lachen,
eten, gezelligheid. Kortom een

voetbalduel, maar dan op wielen

Telstar-supporters fietsen met scheidend directeur Pieter
de Waard naar de wedstrijd in Maastricht.
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Het Centraal Eindexamen is be-
gonnen en voor leerlingen van het
vwo stond als eerste vak Duits op
het rooster. ,,Het is goed gegaan,
denk ik. Ik was een half uur voor
het einde klaar”, zegt Sam Vielvoije
(18) na afloop. Hij hangt nog wat
rond in de kantine van Lyceum
Sancta Maria. ,,Het is leuk dat ze
teksten kiezen die met de actuali-
teit te maken hebben, zoals kli-
maat en diversiteit. Dat maakt het
toch boeiender om te lezen.”

Ook Kick van der Linden (18) is
optimistisch na afloop van zijn
examen. ,,Het ging prima denk ik.

Straks ga ik mijn antwoorden
online controleren.” Hij heeft zich
zich niet uitgebreid hoeven voor te
bereiden. ,,We hebben een paar
jaar in Duitsland gewoond. In de
tweede klas zijn we naar Neder-
land terug gekeerd. Dat is een van
de redenen dat ik in mijn pakket

voor Duits koos en niet voor Frans.
Want op school in Duitsland had ik
geen les gehad in die taal.” 

Vielvoije koos voor Duits met het
oog op de toekomst. ,,Toen ik het
koos, was dat vooral omdat ik

dacht dat ik daar in de toekomst
meer aan zou hebben dan aan
Frans. Achteraf had ik misschien

toch liever Frans gekozen.” 
De voorbereidingen van beide

leerlingen lijken op elkaar. ,,Thuis
teksten oefenen, zodat je weet wat
je bij een examen kan verwachten”,
zegt Vielvoije. ,,Het is toch anders
dan leren voor geschiedenis of
economie bij een examen. Dat zijn
echt vakken waarvoor je moet
blokken en wiskunde is weer veel
oefenen”, vindt ook Van der Lin-
den.

Wiskunde
Na het ochtendexamen Duits
stond voor de vwo-leerlingen ook
nog wiskunde op het programma.
Dat maakte dat veel van de klasge-
noten van Van der Linden en Viel-
voije liever een adempauze namen
of toch nog even een wiskunde-
boek open wilden slaan.

,,Ik moet echt even een beetje
uitrusten”, reageert een klasge-
nootje als haar wordt gevraagd hoe
het eerste examen is verlopen. 

Als de examens afgelopen zijn,
wacht voor de leerlingen een lange
zomervakantie. ,,Naar Cherso met
een aantal vrienden”, zegt Van der
Linden. Daarna volgt voor hem een
tussenjaar. ,,Want ik wil in Duits-
land of Oostenrijk als ski-leraar
aan de slag.” 

Ondertussen is Vielvoije op zoek
naar een eigen stek in Groningen.
,,Ik ga daar internationaal en Euro-
pees recht studeren, in het Engels.
Iets heel nieuws in een nieuwe
omgeving.”

’Duits leek me een goede keus met het oog op de toekomst’. De eerste eindexamens zitten er weer op 

Annemieke Windt 
’Duits leek me een goede keus met het oog op de toekomst’
Haarlem ■ Geen ingewikkelde
naamvallen die de Duitse gram-
matica zo ingewikkeld maken,
maar teksten waarbij de actuali-
teit centraal staat. 

Kick van der Linden en Sam Vielvoije zijn optimistisch over hun eerste examen Duits.
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De eerste
eindexamens zijn
gemaakt

Haarlem ■ De nieuwe minimare-
geling van de VRA heeft behoorlijk
wat stof doen opwaaien in de Haar-
lemse raad. Arme inwoners van die
regio - waar Haarlem aan grenst,
maar buiten valt - mogen acht keer
gratis anderhalf uur reizen met bus,
metro of tram door de regio die
strekt van Uithoorn in het zuiden,
tot Purmerend in het noorden.
Haarlem heeft de afgelopen jaren
flink gelobbyd om ook lid te worden
van de vervoersclub, maar kreeg

keer op keer nul op rekest.
PvdA, Jouw Haarlem en Christen-

Unie uitten zich donderdagmiddag
daar verontwaardigd over, en leg-
den wethouder Bas van Leeuwen
(mobiliteit, D66) het vuur aan de
schenen. Frank Visser (CU) was het
felst. „Welke stappen zijn er inmid-
dels gezet dat Haarlem op zijn
minst agendalid kan worden van de
Vervoerregio?”, wilde hij weten.
Agendaleden mogen meepraten,
maar niet meebeslissen. „Dan kun-
nen missers zoals met de huidige
compensatie worden voorkomen.”

Wethouder Bas van Leeuwen (mo-
biliteit, D66) kon de fracties niet te-
gemoet treden. Haarlem heeft bij de

provincie Noord-Holland gevraagd
om ook zo’n regeling te mogen voe-
ren, maar heeft te horen gekregen
dat het voorlopig niet zal gebeuren
omdat de provincie de volgens Van
Leeuwen ’sympathieke actie’ niet
wil betalen. „De middelen staan on-
der druk. Er is zo weinig, dat ze zelfs
niet kunnen nadenken of ze gratis
kaartjes kunnen geven”, zo vat de
bestuurder de woorden van de pro-
vincie samen.

Er is nog één mogelijkheid om de
kaartjes te geven aan Haarlemse mi-
nima, en dat is door ze te vergoeden
vanaf de gemeentelijke bankreke-
ning. Van Leeuwen zegt toe daarvan
de kosten te zullen onderzoeken en

daarna weer contact op te nemen
met de gemeenteraad.

’Heel oneerlijk’
Visser nam er geen genoegen mee.
„Het voelt heel oneerlijk. In Haar-
lem zijn de tarieven wel verhoogd,
maar er komt geen compensatie.”
Hij zei na afloop het onderwerp op
een gemeenteraadsvergadering be-
gin juni nog eens aan te kaarten, en
hoopt via een motie dan alsnog een
meerderheid te vinden voor een
Haarlems VRA-lidmaatschap.

➔ Regio 3: Gratis ov-kaartjes
voor minima door iedereen te
bestellen

OPENBA AR VERVOER Spaarnestad kan fluiten naar gratis OV-reisjes voor burgers met kleine beurs

Haarlemmers definitief
niet gratis met de bus
Er zijn geen manieren om alsnog aan te haken bij de minimaregeling van de Vervoerregio Amsterdam
(VRA), waardoor de armste inwoners een beperkt aantal gratis OV-reizen kunnen afleggen. Lid worden van
het rond de hoofdstad geconcentreerde gremium blijkt echt onmogelijk, zegt het Haarlemse stadsbestuur.
Een alternatieve financiering lijkt er ook niet in te zitten.

Tim Engelbart
t.engelbart@mediahuis.nl ❜❜De tarieven zijn

wel verhoogd,
maar er komt

geen
compensatie


